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Takács Károly polgármester 17 órakor megnyitotta a Képviselő-testület közmeghallgatását, 

köszöntötte képviselőtársait, a meghívottakat, az érdeklődőket. Megállapította, hogy az ülés 

határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 12 fő jelen volt.  

Elmondta, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény értelmében a Képviselő-testület 

évente legalább egyszer előre meghirdetett közmeghallgatást tart, amelyen a helyi lakosság és a 

helyben érdekelt szervezetek képviselői helyi közügyeket érintő kérdéseket és javaslatokat 

tehetnek. Az elhangzott javaslatokra vagy kérdésekre a közmeghallgatáson, vagy legkésőbb 15 napon 

belül kell választ adni. Gondolatébresztőnek projektoros prezentációval egybekötött értékelő 

tájékoztatót tartott Oroszlány Város Önkormányzata 2010-2014 évi tevékenységéről. Jelezte, hogy a 

helyi közügyekkel kapcsolatos kérdések, hozzászólások felvetésére tájékoztatóját követően lesz 

lehetőség. 

2010. és 2014. közötti időszak eseményeiben meghatározó az, hogy a testület munkáját az év végén 

sikerült megkezdenie, így 2010. évi beszámoló nem tud teljes lenni. Elmondta, hogy az összefoglaló 

inkább a fejlesztéseket és a beruházásokat emelte ki, sok más tevékenysége, feladata van az 

önkormányzatnak, de ez az egyik legfontosabb motívum. 

2010. év fő beruházásai: 

Vagyonvédelmi rendszer átalakítása az okmányirodában, a volt Gárdonyi iskola tetőszigetelése és 

vízelvezésének javítása. A panel plusz program keretében 5 db társasház újult meg. A 2009-2010. évre 

tervezett közoktatási infrastruktúra fejlesztési pályázat keretében a három általános iskola 

korszerűsítése valósult meg. Áthúzódó volt az ún. bölcsőde bővítés és felújítás, amely téli időszakra 

esett, ezért a projekt lebonyolítása rendkívül összetett volt. KDOP pályázat alapján gyalogos és 

kerékpárút megvalósítását tervezte a testület, amely később bővített terjedelemben került 

megvalósításra. Ennek az évnek fontos feladata volt a vízkármegelőzési munkákban az Eszterházy 

utcai talajvíz kiváltás, és az Erdész utca csapadékvíz elvezetése, a Kertekalja patak mederrendezési 

munkálatai műszaki tervdokumentációinak elkészítése. Sajnos ezt a négy év alatt nem sikerül 

lezárniuk annak ellenére, hogy ennek a vízelvezetésnek rendkívüli jelentősége volt. A felújítási 

kiadásokban a legfontosabb a Táncsics Óvoda felújítása – részben áthúzódó – beruházása, a II. 

Rákóczi F. Klub felújítása, melyet részben a csapadék és vizesedési munkák miatt, a balesetveszélyes 
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villamoshálózat miatt kellett megvalósítani. Az adósságszolgálat jelentős terhet rótt 2010-ben az 

önkormányzat költségvetésére, amely meghatározta annak kereteit, hogy milyen szabad felhasználású 

források voltak. Az 1,5 Mrd Ft-nyi kötvény a pénzügyi helyzet változása miatt jelentős árfolyam-

növekedésen esett át, így 395 M Ft-tal tovább terhelte ezt a hitel összeget és az önkormányzat 

kiadásait. 

2011 év. 

Összességében a felújítási és beruházási források mintegy 316.253 E Ft-ot tettek ki. Legfontosabb 

tevékenységei ennek az évnek: a térfigyelő rendszer átalakítása, újra üzembe helyezése fokozatosan 

megtörtént, ami biztonsági és a bűnüldözési szempontok miatt rendkívül fontos volt. A Nyíres és 

Német dűlőben új közkút létesült. A korábbi terveknek megfelelően, de részben átdolgozva ez a 

testület is feladatául tűzte ki a volt Arany Iskola funkcióváltásának tervezését, az új szolgáltatóház 

városközpont kialakítását. Ez a Regionális Fejlesztési Ügynökség által támogatott pályázat 200 M Ft-

os támogatást célzott meg, amely során természetesen a beruházás folyamatának megfelelően egy 

tervet kellett készíteni, majd építési engedélyi tervet. Ezt a felújítást a Képviselő-testület annak idején 

teljesen egyhangúlag döntötte el, és komolyan elemezte az ezzel kapcsolatos terveket. Fő jelentősége 

az volt, hogy a gyermeklétszám csökkentése miatt kihasználatlanná vált ingatlan adjon helyet egy új 

ún. szolgáltató központnak, amelyben elsősorban a járási hivatal (kormányablak, munkaügyi 

kirendeltség, posta, járási hivatal irodái), a polgármesteri hivatal, az önkormányzat, a könyvtár, illetve 

két kisebb üzlethelyiség kapna helyet . Fontos elköteleződése volt az önkormányzatnak abban, hogy 

ezt nemcsak a hivatali rendszerek megújítása, hanem a város rehabilitációja érdekében is végzi. 2011-

ben folytatódtak a csapadék és belvízkár megelőzési munkálatok, amely a Vasút sor, Jókai utca 

csapadék vízelvezetésére engedélyezési dokumentációit, valamint az Erdész utca vízjogi 

engedélyezési eljárását takarja. Jelentős munka a Rákóczi úti kerékpárút és járdakorszerűsítés 

megvalósítása, amelyhez sikeres 74.094 E Ft-os pályázati támogatásban részesültek. A Rákóczi út 

mindkét oldalán történő teljes kerékpárútépítés befejezése 2012 évre áthúzódott. További 

infrastrukturális fejlesztési cél volt az ipari út (Mindszenti út és Szent Borbála út) fejlesztésének 

szándéka. A mintegy 250 M Ft-os fejlesztést azért nem tudták befejezni, mert tartaléklistára helyezték 

időközben a pályázatot. Erre utódai figyelmét felhívta, ezt a támogatást le lehet hívni, ha az alap 

feltöltésre kerül. Megvalósult a volt Ságvári Endre utcai járda korszerűsítése. 2 megállóhely létesült, 

amely az ipari parkban (Zenon, Borgwarner) szolgálja a dolgozókat. 

A 2012. évi beruházások főösszege 234.234 E Ft volt. Részben voltak áthúzódóak, részben voltak 

újonnan megkezdettek. Autóbusz-megállóhelyek munkáinak befejezése, az Oroszlány-Vértessomló 

összekötő út megvalósítását mintegy 11 M Ft értékben. Ez az út ún. martaszfaltos technológiával 

megvalósult út, amelynek szimbolikus jelentőséget szántak. Lényege az volt, hogy Vértessomló és 

Várgesztes község olyan integratív kapcsolatban legyen Oroszlánnyal, ami évszázadokon keresztül 

megvolt. Sajnos a megvalósítás során a vértessomlói oldalon tulajdonosi ellenállásba ütköztek, ezért 

az út egy részen keskeny, funkcionalitását alig tudja betölteni. 2012-ben megvalósult a kerékpárút. 

Közvilágítási korszerűsítés történt a legneuralgikusabb helyeken, főleg a külterületeken, a város külső 

területein, ahol egyáltalán nem volt közvilágítás. Először egy kísérleti program kapcsán 4 db 

napelemes közvilágítási lámpa került kihelyezésre, majd a VFKB javaslatai alapján összesen 46 db 

közvilágítási lámpa kihelyezése történt meg mintegy 23 M Ft értékben. Tovább folytak a csapadékvíz 

és belvízkár megelőzési munkálatok a Határ utca, Haraszthegyi utca, Szent Borbála tér, Kölcsey 

Ferenc Művelődési Központ térségében. Sebességcsökkentő küszöb került kihelyezésre a Tüzépi 

garázssoron. Tovább bővült a köztéri kamerarendszer a város ki- és bevezető szakaszain, így 3 ponton 

6 kamerával a Környei úton, a Kecskédi úton és a Bokodi úton is egy-egy, a rendszám-leolvasására is 

alkalmas kamerarendszer épült ki. Megtörtént a Petőfi udvari területek rehabilitációja és térfigyelő 

rendszer is kialakításra került. Megkezdődött a város egy régi problémájának rendezése: a sgraffitok 

felújítása. A felújítás során több dologra kellett egyszerre figyelni, művészeti, jogi kérdéseket kellett 

rendezni, élő örökösök és tulajdonosok vannak, illetve technikai problémák is adódtak. A fő probléma 

a homlokzat végében elhelyezett lakások szigetelése volt. A 9 db sgraffito felújítására, illetve a 

szigetelésre összesen 50 M Ft-ot költöttek. Játszóterek bővítése is megvalósult, melynek során több 

játszótér felújítása megtörtént 3,4 M Ft-os összegben. A Malom-tó rézsű korszerűsítését is meg kellett 

kezdeni, erre 2 M Ft-ot kellett szánni. Az okö-program folytatódott, amely lakásonkénti hőfogyasztás-

átépítést, korszerűsítést jelentett, ezt az Oroszlányi Szolgáltató Zrt. folytatta. Pályázat útján jelentős 

támogatást nyertek sportudvar létesítésére, amely a Hunyadi iskola teljes korszerűsítését jelentette 24 

M Ft-os értékben. Tervezési munkák is folytak ebben az évben: a Szolgáltató Városközpont 

kialakításának tervezési munkái teljes mértékben megvalósultak. Ennek az engedélyes terv tartalma: 
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korszerű intézményi belső tartalom, amelynek lényege, hogy elsősorban a korszerű belső működést 

valósítsa meg, legyen elég hely, alacsony működési költséggel valósuljon meg, és az ingatlan 

bekerüljön ismét a város integratív részébe. Megtörtént a Szent Borbála utcai közvilágítás fejlesztése. 

Közútfejlesztési tervek készültek el 960 E Ft értékben. Megkapták a városi strand vízjogi építési 

engedélyét. Fontos feladat volt a szoftverbeszerzés, illetve számítástechnikai eszközök beszerzése.  

2013-ban a hosszú előkészítések után, a többségében konszenzuson nyugvó döntések 

megvalósulhattak. Ennek egyik legnagyobb mutatója, hogy az önkormányzat mintegy 1,3 Mrd Ft-ot 

fordított felhalmozási kiadásokra. Ez az önkormányzat kiadásai fő összegének 34%-a. Az 

önkormányzat kormányzati támogatással 576 M Ft-ért megvásárolta a Remondis részvényeinek 75%-

át. Kifejtette a vásárlás szükségességének indokait. (A hulladékot el kell szállítani, a törvényi 

előírásoknak meg kell felelni. A hulladéktörvény azt a célt szolgálja, hogy minél kevesebb hulladék 

kerüljön deponálásra. A vásárlás azt a célt szolgálta, hogy a biztonságos hulladékszállítást 

megvalósítsák, és mintegy 90 embernek a munkahelyét megtartsák.) Ismételten kihangsúlyozta, hogy 

a vásárlás nem az önkormányzat költségeit terhelte, de az önkormányzatot gyarapította. Időközben az 

OKÖ Nzrt. működési területe évi több mint 30 e t-ra növekedett. Ebben az évben került sor az 

Ifjúmunkás út felújítására. Ez egy térköves felújítás volt, mintegy 20 M Ft értékben.  A Kecskédi úti 

járdaszakasz megvalósítása is megtörtént bruttó 8 M Ft-os összegben. A Táncsics udvar mögötti 

területen parkoló építés, illetve a Művelődési Központ oldalában parkoló átépítés történt. A Táncsics 

udvar 12-13. számú épületek előtti területeken is épültek parkolók. Elkezdődött a Várdomb utcai 

esővíz-elvezető árok kiépítése a lakosokkal együttműködve. Pozitív példa a Jehova tanúi 

királyságterem előtti terület rendezése, amiben nagy összefogás volt. Komoly nyomás nehezedett az 

önkormányzatra a külterületi utak építése, illetve közvilágításának rendezése kapcsán. Az utak építését 

mart aszfaltos, és visszahasznosítható anyagok használatával oldották meg, 8685m
2
 lokális útjavítás 

valósult meg külterületen, mintegy 16 M Ft-os értékben. Egyébként ennek többszörösére van igény. 

Megkezdődtek az intézmény-felújítási munkák: a Brunszvik Óvoda konyha korszerűsítése, a sport 

udvarok felújítása és a közvilágítás korszerűsítés, amely elsősorban megújuló fényforrások, illetve led 

fényforrások igénybevételét jelentette. Belvízkár megelőzési munka volt, a Felső telepi és a kifelé 

vezető út szakaszán a csapadékvíz ügyét megoldották. Folytatódott a sgraffitok felújítása, 2013-ban 

Blaski János: Bányászcsalád, Kokas Ignác: Aratók, valamint Michnai Andrea: Lányok madarakkal 

című sgrafittok újraalkotása valósult meg. A Szent Borbála téren ivókút került kihelyezésre és egy 

párakapu, és 2013. júliusában sikeres műszaki átadás-átvétel történt a városi strandon, amely abban az 

évben nem várt, és nagy forgalmat bonyolított le. Megkezdődött a műfüves pálya program, elsőként 

pályázati úton a Labdarúgó Szövetség közreműködésével a Hamvas Béla Gimnázium és 

Szakközépiskola területén. Ezt követően a volt Gárdonyi iskola teljes sportcentrummá alakításának, a 

nagy műfüves pályának az előkészítése kezdődött meg. Megkezdődött a Szociális Szolgálat 

segítségével a Komplex telep program, amely 100%-os támogatottságú, külterületen élők 

élethelyzetének javítását célzó program. Ennek lényege, hogy felmérések alapján a külterületen élők 

leginkább az alábbiakba várnak javulást: közlekedés, központi létesítmény létesítése, csapadék-

szennyvízelvezetés, ivóvíz. Szükség van továbbá oktatás és képzés megvalósítására is, ami a helyhez 

kötésben is előnyt jelent. Ennek érdekében két ingatlant is vásárolt az önkormányzat a Nyíres dűlő 

szélén, illetve az ún. Csillagház program kapcsán 10 M Ft értékkel támogatta a program elindítását, 

ami egyébként 140 M Ft volt. Ebben az évben elindult az orvosi rendelők felújítása is az 

önkormányzat saját erős beruházásaként.  

2014. év első szakaszában részben áthúzódó beruházások voltak, ami vonatkozik a külterületi 

ingatlanokra. Régi adósságot igyekeztek rendezni a belterületi utak vonatkozásában: A Várdomb köz 

építése, illetve a Várdomb utca és Alkotmány utca összekötő szakaszának felújítása. Ezt a napokban 

adták át, amely egy erkölcsi elemmel is bővült, egy feszület felállítása is megtörtént. Ennek az évnek a 

feladatai közé tartozott az óvoda felújítási program, ami nagy korszerűsítési elvárás volt, hiszen a 

kisgyermekek érdekeit szolgálja. Tovább bővült a térfigyelő- és kamerarendszer a Népek barátsága 31. 

számú ingatlannál. Tovább folytatódott a sgraffito program, melynek keretében Hock Ferenc Zenészek 

című, valamint Óvári László Csillagászok című művének újraalkotása valósult meg, melyhez pályázati 

forrásokat is fel tudtak használni. Megkezdődött a Szent Borbála tér felújítása, melynek fő célja a 

parkoló szám növelése, illetve a korszerű színpad építése volt. Ez a beruházás október közepén 

befejeződik. Arra is tekintettel voltak, hogy lehetőleg a zaj- és hanghatások kerüljenek ki a város 

központi részéről. Folytatódott a sportkomplexum (a volt Gárdonyi iskola) bővítése. Ennek kapcsán 

október 4-én lesz az extrém játszópark és egy felnőtt szabadtéri sportcentrum átadása, melyre 

meghívta az érdeklődőket. Erre a területre a város részben pályázatból, részben saját erőből közel fél 
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Mrd Ft-ot fordított. A sportkomplexum elsősorban utánpótlás sport nevelését szolgálja, ezenkívül egy 

nyitott és díjmentes sportolásra ad lehetőséget. Ezen létesítmények üzemeltetését ún. 

létesítményüzemeltető kft.-vel valósítják meg, amely az OSZ Zrt.-n keresztül nonprofit kft-ként 

működik. Éves árbevétele mostanra 150 M Ft körüli nagyságrendre emelkedett. A beruházásokban 

szerkezetváltás következett be, melynek lényege, hogy rájöttek, hogy a leghatékonyabb vállalkozói 

támogatás az, hogyha a város saját cégeivel történik a beruházás. Természetesen ezt nem olyan 

egyszerű megvalósítani, mivel az Önkormányzat 8 M Ft érték felett közbeszerzés-köteles és ez nyitott. 

Az OSZ Zrt. új profillal bekapcsolódott, ő nyerte el a Szolgáltatóház Városközpont fővállalkozói 

munkáját. Ez lényeges lépés volt, mert így a jövőben az alvállalkozóknak is megnyílik a lehetőség a 

beruházásokhoz való csatlakozásra. A Szolgáltatóház Városközpont I. üteme ebben az évben meg fog 

valósulni. Kérte a projekt folytatását a következő Képviselő-testülettől. Jelezte, hogy a Magyar Posta 

Zrt.-vel sikerült megegyezni, és a kisposta létének 2016. végéig történő továbbműködésével 

megvalósulhat Oroszlány új postája a Szolgáltatóházban. Ezzel egy régi problémát rendezhettek. 

A város csatlakozott a Pons Danubii EGTC csoportosuláshoz, ez a szlovák-magyar határon átnyúló 

együttműködést jelent, amely eus pályázati pénzek bevonását szolgálja. Ennek során mintegy 37 M Ft 

értékben előfinanszírozzák az Oroszlány-Tatabánya közötti kerékpárút engedélyes tervének 

elkészítését. Az ún. környei elkerülő út építését is megemlítette, melyet a város indított el. A megye 

több városa is határozatban rendelkezett arról, hogy ezt az elkerülő utat meg kell építeni, ez 

kormányszintű programra emelkedett. Az elkerülő utat még ebben az uniós pályázati ciklusban 

megvalósítják. Nem sikerült, de céljuk megvalósítani az oroszlányi Bányászati Múzeum fejlesztését. 

Itt csak fenntartási munkákra jutott, mert két pályázatuk is elutasításra került. Fontos cél és megkezdett 

program a Kranyik Akác Sportcsarnok építése. Oroszlány sportjai között a kosárlabda nagy sikereket 

ért el. Régi igénye a városnak, hogy egy kulturált, nagy rendezvénycsarnoka legyen. Ezért a testület 

engedélyes terveket indított el az OSE-val összefogva a sportcsarnok bővítésére. Az eddig elvégezhető 

közműkiváltásokat elvégezték, de a beruházás teljes finanszírozása összeállásának hiányában ezeket a 

forrásokat nem volt értelme fenntartani, ezért csoportosították át.  

Az önkormányzat pénzügyi helyzetével kapcsolatban elmondta, hogy egy hitelük van, pontosabban 

kezességet vállaltak egy szállásoltatási projektben, amely  a Mátyás király Pihenőház, illetve a Petőfi 

udvar 6-7. számú épület felújítására vonatkozik. Az OSZ Zrt.-nek az oroszlányi hőtávvezeték 

felújításához (ami szintén megkezdődött 1 Mrd Ft értékben) a teljes összeget sikerült pályázati 

forrásokból elnyernie. Ezért a távhővezeték felújításához felvett hitelt átstrukturálták a szállásoltatás 

megoldása érdekében. A Kormány két részletben teljes mértékben átvállalta azt a hitelállományt, ami 

a várost nagy összegben terhelte. A hitelkiváltás megnyitotta azt a lehetőséget, hogy a felszabaduló 

forrásokat fejlesztésre fordíthatták. A város anyagi helyzete jelentősen javult.  

Jelezte, hogy 2013-ban a város költségvetésében jelentős szerkezeti változás következett be, ugyanis 

az oktatás finanszírozása a struktúraváltás miatt kikerült az önkormányzatok hatásköréből. Az 

intézmények működésének technikai fejlesztése, biztosítása továbbra is az önkormányzat feladata. 

Jelentősen javultak a város likviditási mutatói azzal, hogy a 4 éves működés alatt két esetben kellett 

átmeneti hitelfelvételhez folyamodnia. Megköszönte a Képviselő-testület tagjainak, hogy ezeknek a 

munkáknak a létrejöttét segítették, és hogy a város Képviselő-testülete egységesen támogatta a 

fejlesztési és működési feltételeket.  

 

Rajnai Gábor képviselő megköszönte, hogy az 5. választókörzetben történik a közmeghallgatás. Egy 

elmúlt időszakban már felvetett problémát jelzett ismét, azaz hogy a Bányász Klub mögött nem 

működnek a közvilágítási lámpák, mert mintegy 3 hónapja kitolattak egy kandellábert. A hivatal 

munkatársainak közreműködésével próbálták megoldani, de azóta sem működnek a lámpák, 

sötétségben van ez a rész. Ezért kért szót, hogy ezt a problémát oldják meg. A Pénzügyi Bizottság 

elnökeként megköszönte minden közreműködőnek (képviselő társainak, külső bizottsági tagoknak és a 

hivatal munkatársainak) az elmúlt 4 év munkáját. Véleménye szerint bizottságuk korrekt módon 

végezte a munkáját. 

 

Takács Károly polgármester a közvilágítás helyreállítása kapcsán jelezte, hogy a problémának utána 

kell járni, hivatalos választ fognak adni. 

 

Iván László Széchenyi úti lakos elmondta, hogy puritánabb dolgokat fog felvetni, melyekre nem kért 

írásos választ. Leszögezte, hogy a maga nevében teszi fel a kérdéseket. Tapasztalata alapján többször 

volt ígéret, de mégsem kapott választ felvetéseire.  
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1. A hulladékhasznosítás: hulladékelszállítás és a zöld hulladék. Köztudottan Oroszlány nem egy 

olyan település, ahol csak 10 emeletes házak vannak, van kertes lakóövezet is. Helyesnek tartotta, 

amikor alpolgármester úr határozottan kiállt amellett, hogy a lomtalanítást megvalósítsák a városban, 

ami egy-két esetben egy-két évig elmaradt. Helyes, mert így az embereket nevelni tudják, hogy ne az 

erdő szélére vigyék ki a hulladékot. De jelenleg a zöldhulladékot nem tudják jogszerűen elszállíttatni. 

Kérte, hogy legyenek olyan időpontok, amikor ki lehet helyezni a zöld hulladékot.  

2. A járdák, különböző útszakaszok felújítása, karbantartása. Szomorúan tapasztalja azt, hogy a 

Széchenyi úton reggel fél 8-8 óra között, és délután, amikor vége van az iskolának milyen veszélyes a 

közlekedés. A gyerekek majdnem a kocsik elé lépnek. Kérte a képviselőket, hogy nyitott szemmel 

járjanak a városban. Nem muszáj mindig nagy dolgokra gondolni, hanem vegyék észre ezeket a 

problémákat is. Kérdése az volt, hogy a közterület-felügyelők hányszor kaptak ezekre a dolgokra 

jelzést? Történt-e olyan intézkedés részükről, hogy például felhívták valakinek a figyelmét? Nem 

kaptak soha visszajelzést arról, hogy a képviselők ezt a problémát tudják. 

3. A körforgalom. Általában követi a testületi üléseket és néha szánalmasnak tartja, ahogy lefolyik. 

Javasolta, hogy a képviselők nézzék utána végig az ülést. Néha lényegtelen dolgokról beszélnek. 

Nincs szükség arra, hogy csak azért szólaljon fel valaki, hogy hallják a hangját és megerősítsen 

valamit. Amikor a körforgalom és lámpa témáról vitatkoztak, akkor az lett volna az egyenes és 

karakterikus válasz, hogy a lámpa mellett döntenek, mert az a tapasztalat, hogy az emberek döntő 

többsége nincs tisztában a körforgalom szabályaival.  

4. A térfigyelő rendszer is megemlítésre került. Állítólag van a körforgalomnál is. Örülne, ha a durva 

szabálysértőket figyelmeztetésben részesítenék, vagy megpróbálnák rászoktatni arra, hogy hogyan kell 

a körforgalmat használni. A térfigyelő kamerák kapcsán elmondta, hogy személyes szabadságjogról 

beszélnek, másik oldalról tele van a világ kamerákkal. Számára sokkal jobb lenne, ha nem statisztika 

alapján állapítanák meg, hogy Oroszlányon jó-e a közbiztonság, hanem annak alapján, hogy van-e az 

embereknek bátorsága elmenni este, vagy nincs. Amikor bűncselekmény történik, lehet, hogy a 

kamerarendszer segítségével a bűnösöket el tudják kapni, de a megelőzés lenne a jó. 

5. A Szent Borbála téri szökőkúttal kapcsolatos véleménye az, hogy ez a szökőkút nem jó. A dicséret, 

hogy ennél százszor jobban néz ki a feszület, amit a kis téren alakítottak ki.  

6. Helyesnek tartotta, hogy az önkormányzat foglalkozik az egészségüggyel, konkrétan arra gondol, 

hogy pénzt áldoznak a laborvizsgálat támogatására. Sokkal jobban meg lenne elégedve, ha nem lenne 

műfüves pálya, külsőségek, hanem nem kellene a szemészet bejelentkezésre 2-3 hónapot várni. Tudja, 

hogy ez nem teljesen önkormányzati probléma. Javasolta, hogy ha nem oldható meg másként, akkor a 

városnak orvosi lakást kellene hirdetni, vagy zsebből kellene fizetni az orvosokat. Mivel az 

állampolgárok képviseletében ülnek a helyükön a képviselők, a választópolgárok ültették őket oda, 

ezért a következő kérdést tette fel. Kinek tartoznak beszámolási kötelezettséggel? A 

választópolgároknak vagy a pártjuknak? Ezt azért nehezményezi, mert sok olyan eset előfordul, hogy 

a frakciófegyelem alapján a kisebbség viszi el a döntés jogát.  

6. Felvetette, hogy hogy lehetne bevonni a választópolgárokat a döntésekbe. A jelenlegi 

közmeghallgatáson is kevés választópolgár van jelen, érdektelenség mutatkozik. Felvetődik a kérdés, 

hogy miért közömbösek az emberek. Javasolta, hogy a polgárok jobb bevonása érdekében használják 

ki a technika vívmányait. Ki kell dolgozni a választási, szavazási lehetőségeket, meg kell szondázni, 

hogy ki mire szavaz egy-egy témával kapcsolatban. 

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy pont azért van közmeghallgatás, hogy a 

választópolgárok véleményét meghallgassák. Elmondta, hogy a szavazás rendjét, a törvényi 

feltételeket be kell tartani. 

 

Iván László Széchenyi úti lakos kérte, hogy polgármester úr laikus szemmel nézze felvetéseit, például 

azt, hogy hogyan lehet a hátteret előrehozni. 

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy Iván László úr hozzászólása tanulságul szolgál arra, 

hogy azokat a kérdéseket, ami a közönség megkérdezésének lehetőségével zajlik, még nagyobb 

körben szondáztassa meg. Erre már meg vannak a technikai feltételek. Főleg városfejlesztési 

kérdésekben lehet ez megvalósítani. 

Az oroszlános kúttal kapcsolatban elmondta, hogy állítólag mindig az utókor szokta értékelni a 

szobrokat. A kút a 60 éves bizottság javaslata alapján került felállításra.  
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A térfigyelő rendszer létesítésével kapcsolatban elmondta, hogy megelőzés szempontjából a térfigyelő 

kamerarendszer a  kis bevezető utakon nagy jelentőségű. Egyébként magánjogokat sértő kamerákat 

nem létesíthetnek.  

A körforgalom-jelzőlámpa kérdéskörrel kapcsolatban elmondta, hogy az út tulajdonosa, a megyei 

közútkezelő mondja ki a végső döntést. Azt akarták, hogy a baleset-megelőzés érdekében az 

egyébként már megkezdett, alépítményekkel rendelkező utat befejezzék.  

A járdafelújítással kapcsolatban igaza van, véget nem érő kötelezettség, próbálnak lépést tartani. 

A zöldhulladék elszállítását célul tűzik ki, az OKÖ Nzrt. működési korszerűsítésével valósulhat meg. 

Valós igény, de időigényes a megvalósítása. 

 

Kövesi Katalin Bánki Donát úti lakos kérdése az volt, hogy a tavaszi fagallyazás milyen okból maradt 

el? A közvilágítási hibák bejelentésével és javítási idejével kapcsolatos észrevételt tett, egy konkrét 

példát is említett. Nem tudja, mi áll a vállalkozóval kötött szerződésben, de kicsit hatékonyabban 

kellene ezt a dolgot kezelni. Véleménye szerint nem csak ezen a városrészen van ilyen probléma. 

A közbiztonsággal kapcsolatosan is említett egy esetet, mely a lépcsőházukban történt meg. Hiába 

hívta ki a rendőrséget, nem ment ki. Ezt felháborítónak tartotta, ugyanis emberéletek múlhatnak ezen. 

Kérte az önkormányzatot, hogy a rendőrkapitánysággal ez ügyben vegye fel a kapcsolatot. Ezen 

eseményeknek nem szabadna megtörténnie.  

Vargáné Vojnár Katalin igazgatónővel kért személyes beszélgetést iskolaügyileg és pénzügyileg.  

A közmeghallgatással kapcsolatban elmondta, hogy a következő képviselő-testület most már 5 évet 

fog kapni, bárki fog az élre kerülni, jobb lenne, ha többször tartana közmeghallgatást, mondjuk 

félévente. Akkor aktívabbak lennének az emberek. Véleménye szerint a 40 év alatt a fűnyíráson kívül 

nem sok minden történt azon a lakótelepen, ahol lakik. Véleménye szerint nem csak a 

kampányidőszakban vannak emberek a városban, folyamatosan itt élnek és szeretnének tenni a 

városért, a közbiztonságért.  

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy a következő testület fogja eldönteni, hogy milyen 

időközönként tart közmeghallgatást. Törvényi előírás alapján minimum egyet kötelező évente tartani. 

A fagallyazással kapcsolatban elmondta, hogy volt gallyazás, pénzt szántak rá, hatékony volt-e, nem 

tudja. Gyorsabban nőnek idén a fák, mert több volt a csapadék. A közvilágítással kapcsolatban 

elmondta, hogy a közvilágítás Oroszlányon sokat javult, ez tény. A meghibásodások száma kevesebb 

és rövidebb a javítási idő, de nem olyan rövid, mint amit az állampolgárok szeretnének, és ezzel 

teljesen egyetértett. Két hét sajnos nem túl hosszú idő, de egyetértett azzal, hogy  ezen javítani kell. Az 

önkormányzat az OSZ Zrt.-nek bérfeladatként adta ezt ki, lehet, hogy a bejelentési rendszeren kellene 

korszerűsíteni, átalakítani.   

Elmondta, hogy a magántulajdonok védelme a lakóközösség kötelezettsége. Az, hogy a lépcsőházakba 

ki jut be és ki nem, azt az önkormányzat nem tudja szabályozni. A felvetés azért fontos, hogy a 

riasztási láncot javítani kell.  

 

Kövesi Katalin elmondta, hogy ők lakásszövetkezeti lakásban élnek. Ha a Lakásszövetkezethez 

fordul, nem tud segíteni, ha az önkormányzathoz fordul, nem kap segítséget, a rendőrségen nem tudja, 

hogy hogy fogadták volna. Állampolgárként nem tudja, hogy kihez vagy mihez vagy hogyan forduljon 

segítségért. Tatabányai példát említett, ahol gyilkosság történt egy tömbházban. Ennek kapcsán 

heteken belül elkezdődött a lépcsőházakban kamerarendszerek telepítése. Nem tudja, melyik megoldás 

a célravezető, de valamit tenni kellene közösen. 

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy Oroszlányon polgárőrség működik, önkéntes szolgálatra 

oda lehet csatlakozni. A közbiztonság növelése fontos feladat. A kamerák telepítésével kapcsolatban 

két hozzászólónak két különböző véleménye volt, az önkormányzatnak bölcsen kell dönteni, ami 

nagyon nehéz. 22 kamera van a városban, mindegyik működik. Szeretnék fejleszteni ezt, de azt külön 

meg kell nézni, hogy hol lehet létesíteni.  

 

Horváth Dezsőné Móricz Zsigmond utcai szám alatti lakos megköszönte, hogy a Borbála-telepi 

óvodát és a borbálai orvosi rendelőt felújították. A közvilágítással kapcsolatban elmondta, hogy a 

Bányász Klubtól Borbálára vezető út  most is sötétségben van, ugyanis a lámpák a bokrot világítják, a 

járda pedig azon túl van. 
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Kérdései a következő voltak. Az ún. szépkorúak (90, 95 és 100 évesek) közül Oroszlányon mindenkit 

köszöntenek, vagy csak a szimpatikusakat? Elmondta, hogy beiskolázáskor az országban általában 

mindenhol adnak támogatást. Oroszlányban nincs ilyen támogatás? 

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy van iskolakezdési támogatás, idén is döntött erről a 

testület. A szépkorúak köszöntése központilag vezérelt rendszer, nem az önkormányzat dönti el, hogy 

kit köszönt a 90. életévet betöltött állampolgárok közül. Ezt a miniszterelnök úr hivatala központilag 

figyeli az állami nyilvántartásokban. Ebben a polgármesternek az a megtisztelő feladata van, hogy 

köszöntse a szépkorúakat. A közvilágítással kapcsolatos felvetést meg kell vizsgálni. Véleménye 

szerint az egész városra ráfér egy közvilágítás korszerűsítést azért, hogy kevesebb 

energiafogyasztásúak legyenek a lámpatestek. 

 

Szabó Mihály képviselő a beiskolázási segéllyel kapcsolatban elmondta, hogy a testület a 

közalkalmazottak számára megszavazta ezt a támogatást. Azonban ilyen segélyezési forma a városban 

nincs. Önkormányzati segély nyújtható rászorultsági alapon. Ha valaki nehéz élethelyzetben van, 

akkor bátran forduljon a szociális ügyintézőkhöz, az önkormányzathoz. Elmondta továbbá, hogy a 

közmeghallgatásokon általános, hogy a köz hallgat. Egyetértett azzal, hogy sűrűbben kellene ilyen 

fórumokat tartani. A mai közmeghallgatás alapján az a véleménye, hogy a rendőrség részéről is jó 

lenne több találkozót összehozni a lakossággal. A közbiztonság felvetődött mint probléma a mostani 

közmeghallgatáson. Az önkormányzatban automatikusan működnek a dolgok, azaz például az 

önkormányzat támogatja a rendőrséget, bizonyos dolgokat tesz a közbiztonság javítása érdekében. Ha 

nem javul semmit, akkor ezzel vagy azzal meg tudják magyarázni. Egyetértett Iván úrral, az az 

értékmérője a közbiztonság javulásának, hogyha valaki éjjel az ifjú gyermekét haza meri engedi akár 

egyedül egy szórakozóhelyről. Jelenleg nincs ilyen a városban, legalábbis felelős szülő ezt nem teszi 

meg. Ösztönözte a lakosságot, hogy az ilyen lehetőségekkel, mint a közmeghallgatás, minél inkább 

éljen. Egy Képviselő-testületnek is az a lényeg, hogy minél több visszajelzést kapjon arról, hogy 

milyen munkát végez, illetve, hogy milyen problémák vannak a városban. Elmondta, hogy a 4 éves 

cikluson keresztül minden héten tartott fogadóórát, és sajnos nem voltak nagyon látogatottak. Azonban 

kampányidőszakban özönlenek a panaszok. Véleménye szerint a panaszokat a nyilvános fórumokon is 

kellene jelezni. 

 

Sulikár János oroszlányi lakos elmondta, hogy több fiatallal találkozik mostanában és ők kérik, hogy 

jó lenne, ha lenne lehetőségük a szórakozásra. Fájlalják, hogy ha szórakozni akarnak, el kell menniük 

a városból, mert helyben nincs színvonalas szórakozóhely.  

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy a 60. év jegyében idén rengeteg rendezvény volt. Ezért 

rengeteg kritikát kaptak. Ugyanez van a szórakozóhelyekkel. Van, aki a bezárásukat szeretné, van aki 

a nyitva tartásukat. Van továbbá az állampolgároknak egy olyan csoportja, aki 22 órától teljes 

csendrendeletet szeretne a városban. Ezek között az igények között nehéz összhangot teremteni. Nehéz 

eltalálni a jó megoldást. Ismét elmondta, hogy idén rengeteg lehetőség volt a szórakozásra. Más 

kérdés, hogy hogy lehet ezt majd állandósítani. 

 

Zimmermann Mártonné oroszlányi lakos elmondta, hogy a polgármester úr által ismertetett pozitív 

dolgokat örömmel veszik tudomásul. Negatívumként elmondta, hogy a Bánki D. u. 20-24., Népek 

barátsága út 24-26. szám közötti területen 18 állásos parkolóhelyet szeretne az önkormányzat 

kiépíteni. Ezzel kapcsolatban a lakók nagyon felháborodtak, ellentmondanak ennek, és nem fogadják 

el, hogy ez a 18 állásos parkoló megépüljön. Többen betelefonáltak az önkormányzathoz, érdeklődtek, 

és azt mondták, hogy mivel a Képviselő-testület kiadta ezt az ügyintézőnek, neki végre kellett hajtani 

ezt a munkamegrendelést. Kérte az ügyintézőt, hogy függessze fel ennek a munkának a végzését, de 

neki erre nincs lehetősége. Feltehetően több bejelentés után Orbán Ferenc, a körzet képviselője küldött 

egy levelet, melyet szeptember 29-én kaptak meg, de a munkák már hamarabb megkezdődtek. Annyi 

tiszteletet nem adtak a lakóknak, hogy kikérjék a véleményüket. Pedig magántulajdonok esetében 

bizonyos kisebb beruházásokhoz a szomszédok véleményét is ki kell kérni. Sok érv szól a parkoló 

ellen. Például az ott lévő játszótér bejárata a létesítendő parkoló felé esik, és ott a gyerekek biztonsága 

nincs biztosítva. A gyerekek szülei is sérelmezik ezt. Másik érv, hogy a parkolók megépülése esetén a 

földszinten egy szobás lakások szellőztetése csak úgy megoldott, hogy majd szívják a lakók a 

benzingőzt. Nem beszélve arról, hogy a lépcsőházba is bemegy a benzingőz, tehát az egész tömb 
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szenved majd tőle. Úgy döntöttek a lakók, miután az Orbán úr által küldött levélben október 6-áig 

várja a lakók véleményét, hogy nem egyenként fogják elutasítani a 18 állásos parkoló létesítését, 

hanem listát készítettek, amit mindenki alá fogja írni, és így a válasz feltehetően egyben fog bekerülni 

a hivatalba. Kérte, hogy a jövőben vegye figyelembe a testület, hogy ilyen nagyságrendű munkáknál 

(3 M Ft) kérje ki a lakók véleményét. Hozzátette, hogy ezt a pénzt célszerűbb lenne útjavításra 

fordítani.  

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy maximálisan figyelembe veszik a lakók érdekeit. Ha 

ezzel a parkoló építéssel nem értenek egyet, és az ott lakók többsége nem akarja, akkor nem fogják 

megvalósítani. Hozzátette, hogy nagy igény van az autótulajdonosok részéről a parkolók létesítésére. 

Nagy dilemma, hogy az önkormányzat ebben az esetben kinek az érdekeit (autótulajdonosok, vagy 

lakók) helyezze előtérbe. Hozzátette, hogy a parkoló építéssel kapcsolatos döntés legitim volt és 

teljesen szabályos, a bizottságok is tárgyalták ezt a előterjesztést. 

 

Orbán Ferenc képviselő megköszönte Zimmermann Mártonnénak, hogy eljött a közmeghallgatásra, 

és ezt a problémát felvetette. Az egész város küzd a parkoló hiány miatt. Nagy nyomás van az 

önkormányzaton, hogy parkolók létesüljenek. A jelzett területen történő parkoló létesítés úgy vetődött 

fel, hogy többször és sokan felvetették, hogy kezdjenek valamit a parkolási gondokkal. Elmondta, 

hogy mely területről van szó: a tóparton lévő két tízemeletes, mellette egy működő játszótér, és egy 

négyemeletes, ezek között van egy régi, elhagyott, használaton kívüli bitumenezett játszótér alap. Erre 

a területre tervezték a 18 db parkoló behelyezését. A parkolók lényege pontosan az, hogy közel legyen 

a lakáshoz, az épületekhez. Éppen az a probléma a távoli parkolókkal, hogy nem őrzöttek, és a 

gépkocsi-tulajdonosok nem szívesen hagyják ott az autóikat. 

Ismertette az általa a lakóknak írt levelet. Kérte, hogy a városházára adják le a véleményüket 

borítékban. A lakók döntenek, nem erőszakkal akarják létesíteni a parkolót.  

 

Zimmermann Mártonné oroszlányi lakos jelezte, hogy a 10 emeletesben lakók, akik látják, hogy 

hátul van parkolási lehetőség, ők mondták el, hogy bizony nincs kihasználva a hátsó parkoló. Ezt az 

autótulajdonosoknak is továbbítani lehet, hogy parkoljanak ott, ahol van parkoló. Elmondta továbbá, 

hogy az utcájukban várakozni tilos tábla van. Ezt a táblát fel lehetne számolni, hogy aki oda bejön és 

nem jut parkolási lehetőséghez, az ott letehesse az autóját. Ne kelljen rettegni a büntetéstől. Amikor 

ezt a táblát kihelyezték, akkor még nem volt ennyi autó a városban. Több lakó elmondta továbbá, hogy 

a parkolóban parkolnak, holott van garázsuk.  

 

Takács Károly polgármester megígérte, hogy meg fogják vizsgálni a felvetést. 

 

Orbán Ferenc képviselő elmondta, hogy több alkalommal, este 10 óra utáni helyszíni bejáráson 

megállapították,  hogy a hátsó parkolók is tele vannak. Nagyon sok autó parkol az úttesten az épületek 

közelében. Lámpát tettek a legtávolabbi parkolóba, hogy merjenek ott parkolni az emberek. Tehát a 

parkoló napközben gyakorlatilag üres, viszont este/éjjel tele van. 

 

Módi Miklós képviselő elmondta, hogy az építendő parkoló környékén lakik. Az Orbán úr által 

említett hátsó parkoló este 10 óra után sincs tele. A 20-22. számú épület előtt is van parkoló. Az igaz, 

hogy teli van, de a másik parkoló nincs. Igaz az is, hogy a gépkocsi tulajdonosok azt szeretik, hogy ha 

közel van a parkoló. Elmondta, hogy van a területen még egy volt „dühöngő”. Javasolta, hogy 

vizsgálják meg, hogy van-e lehetőség az átjárásra a két volt „dühöngő” között, és akkor nincs 

benzingőz. Azt jónak tartotta, hogy a két tömb között már vannak munkálatok. Reméli, hogy nemcsak 

az az út készül el. Jelezte, hogy a 20-22. számú tömb meg fog dőlni oldalra, mert úgy alámosta az eső. 

A 39. számú tömb már meg is mozdult, a hivatal akkori munkatársa nem akarta elhinni, a 

csővezetéken megmutatták, és utána volt hajlandó intézkedni. Elmondta továbbá, hogy véleménye 

szerint nem szükséges a Zimmermann Mártonné által említett területre a parkoló. 

 

Takács Károly polgármester jelezte, hogy tudomása szerint ezt az előterjesztést a testület 

egyhangúlag támogatta egy kivételével. Természetesen az utólag felszínre került véleménykülönbséget 

is tudják kezelni, figyelembe veszik a lakók véleményét. 
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Kövesi Katalin Bánki Donát úti lakos Módi Miklós képviselő felvetésére reagálva megkérdezte, hogy 

a tízemeletes épületekben lakóknak rettegniük kell, hogy mikor dőlnek össze azok az épületek. Most 

szembesült ezekkel a vízügyi problémákkal. 

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy a 2011-ben bekövetkezett 4,9-es erősségű földrengéskor 

a legstabilabb épületek a 10 emeletesek voltak azért, mert hegesztett szerkezetből állnak. 

 

Módi Miklós képviselő elmondta, hogy nem arról a 10 emeletesről beszélt, ahol Kövesi Katalin lakik. 

A 37. számú tömbről beszélt. 

 

Havasi Lászlóné Tópart úti lakos örömét fejezte ki, hogy elkészült a kerékpárút. Örül továbbá az új 

padoknak. Ennek kapcsán kérte, hogy hivatalos személyek tartsanak felügyeletet, néha 

figyelmeztessék a fiatalokat. Hozzátette, hogy a pad is olyan, mint a parkoló. Jó, ha van, de sok 

hátránya is van. Ő az előnyét emelte ki. Örömét fejezte ki továbbá, hogy az erdőkben is jól lehet 

tájékozódni, a turista jeleket folyamatosan felújítják.  

 

Takács Károly polgármester elmondta, hogy ellenőrizni és karbantartani is kell a padokat. Hozzátette, 

hogy az ellenőrzés, a közterület-felügyelet fejlesztése pénzbe kerül.  

 

Havasi Lászlóné Tópart úti lakos elmondta, hogy ha elrongálják a padokat, azok pótlása is pénzbe 

került. 

 

Miután további kérdés nem volt, Takács Károly polgármester megköszönte az érdeklődők 

részvételét, és a közmeghallgatást 19 óra 17 perckor bezárta.  

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 

 Dr. Zágonyi Éva Takács Károly 

 jegyző polgármester 


